
 

 

Foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 307 (Alm. del), 
som Folketingets Sundhedsudvalg har stillet til inden-
rigs- og sundhedsministeren den 15. februar 2007 
 

Spørgsmål 307: 
"I forhold til forslaget om, at der enkelte steder kan oprettes skadeklinikker 

betjent af f.eks. sygeplejersker, hvor patienter med mindre skader kan be-

handles – f.eks. ved stor afstand til et hospital med akutfunktion, bedes 

ministeren oplyse, om han ikke er enig i, at selv om specialuddannede sy-

geplejersker er dygtige, er der alt andet lige forskel mellem den behandling, 

de kan yde og en egentlig lægebehandling? Betyder det dermed reelt ikke, 

at borgere i yderområderne vil være henvist til at få en ”2-rangsbehandling” 

i forhold til borgere med tæt geografisk afstand til et hospital med akutfunk-

tion?” 

 

Svar: 
Jeg har bedt Sundhedsstyrelsen om bidrag til brug for endelig besvarelse 

af spørgsmålet. Som bekendt er Sundhedsstyrelsens gennemgang af akut-

beredskabet for øjeblikket sendt i høring med høringsfrist den 1. marts 

2007. Jeg har derfor bedt Sundhedsstyrelsen om at indarbejde de til den tid 

indkomne høringssvar i bidraget.  

 

Jeg vil vende tilbage med endeligt svar, når Sundhedsstyrelsens bidrag 

foreligger.   

 

Til foreløbig oplysning for udvalget kan jeg dog henvise til s. 23 i Sund-

hedsstyrelsens gennemgang af akutberedskabet, hvor det i spørgsmålet 

omhandlede om skadeklinikker betjent af f.eks. sygeplejersker er behand-

let. 
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